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Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 21. maj stillet mig følgende 

spørgsmål 414 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål 414 

Hvilke muligheder for løsning for boligafdelingen i Åbyhøj ved Aarhus ser ministe-

ren i gældende lovgivning eller i det udkast til bekendtgørelse om borgerenergisel-

skaber, som er sendt i høring? Der henvises til artiklen i fagbladet Boligen den 17. 

maj 2021: ”Færdigt solcelleanlæg står ubrugt hen på grund af stiv tolkning af regler” 
(https://fagbladetboligen.dk/alle-nyheder/2021/maj/faerdigt-solcelleanlaegstar- 

ubrugt-hen-pa-grund-af-stiv-tolkning-af-regler/?fbclid=Iw 

AR10o5Ase_P_LJ2ihUfqom5pu8pKkpy9ecZafQZlPz336jMM7ynYR55o8Yo). 

Svar 

Jeg vil gerne indledningsvist henvise til min besvarelse af spm. 32 til lovforslag L 67 

(2020-21) om implementering af elmarkedsdirektivet, som beskriver de overord-

nede lovmæssige rammer for borgerenergifællesskaber. Disse regler er tillige gæl-

dende for elproducerende VE-fællesskaber. Som det endvidere fremgår af svaret 

på spm. 32, har jeg ikke mulighed for at forholde mig til forskellige netvirksomhe-

ders konkrete praksis i specifikke sager om ledningsføring i de enkelte netområder.  

 

Jeg vil dog også henvise til min besvarelse af spm. 54 og 60 til lovforslag L 148A 

(2020-21) om implementering af VE-direktivet. Som det fremgår af svaret til spm. 

54, så er det væsentligt for mig at få klarhed om, hvorvidt netvirksomheder behand-

ler almene boligselskaber efter anderledes kriterier end øvrige grundejere på et 

usagligt grundlag. Energistyrelsen har derfor indledt en dialog med både Danmarks 

Almene Boliger (BL) og Dansk Energi for at få afklaret disse spørgsmål. 

 

Som det også fremgår af svaret til spm. 60, pågår desuden et analysearbejde for at 

vurdere konsekvenser af en justering eller afskaffelse af matrikelkravet og reglerne 

for direkte linjer. Analysen skal ligge klar i slutningen af 2021, og Energistyrelsen 

gav forligskredsen en status på arbejdet den 4. juni 2021. Når de igangværende 

processer på området er afsluttet, ser jeg frem til at drøfte, hvordan vi bedst sikrer 

en balance mellem lokale energifællesskaber og det kollektive elnet.  
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